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Dette er den konkrete bakgrunnen for at NSB 
allerede den 1 . juli fremmet såkalt "melding" 
om Ringeriksbanen som utbyggingstiltak. 
Plan- og bygningsloven krever at det utarbei
des slik melding om utredningsarbeidene ved 
alle større investeringsprosjekter. Dette skal 
bl.a. sikre at berørte fylker, kommuner og 
andre som har interesser i planene og konse
kvensene, får informasjon om prosjektene på 
et tidlig tidspunkt og mulighet til å uttale seg 
om planprogram og konsekvensutrednings
program . 

Selve meldingen er i dette tilfellet et dokument 
på vel 40 sider som er sendt til Samferdsels
departementet; fylkesmannen i Oslo og Akers
hus; fylkesmannen i Buskerud; Akershus og 
Buskerud fylkeskommuner; Statens vegvesen 
i Oslo, Akershus og Buskerud; kommunene 
Oslo, Bærum, Ringerike og Hole; berørte 
myndigheter og interesseorganisasjoner. 

l denne brosjyren omtaler vi kort de viktigste 
punktene i meldingen. 



Konsekvenser 
Alle konsekvenser av en jernbaneutbygging vil 
bli grovt vurdert i den planutredning som nå 
pågår. l forbindelse med seinere arbeid med 
kommunedelplaner vil det bli laget egne kon
sekvensutredninger på et mer detaljert nivå. 
l sum vil konsekvensutredningene måtte kom
me inn på følgende forhold: 

*Konsekvenser for miljø 
- luftforurensning 
- utslipp til jord og vann 
- klima 
-støy 
- vibrasjoner 
- verdifulle naturområder, dyre- og 

planteliv 
- natur- og kulturlandskap 
- kulturminner og fornminner 

* Konsekvenser for naturressursene 
- forbruk av energi 
-arealbruk 
- jord- og skogressurser 
-vann/grunnvann; marine ressurser, 
mineraler og masse 

*Konsekvenser for samfunnet 
- trafikkulykker 
- næringsliv og sysselsetting 
- utbyggingsmønster og boligbygging 
- sosiale og velferdsmessige forhold 
- fri luftsliv og rekreasjon 
- barriereeffekter 
(=fysiske eller psykiske hindere) 

Videre framdrift 
Planutredningen om Ringeriksbanen er som 
nevnt i innledningen forsert etter ønske fra 
Stortinget som våren 1993 vil behandle pro
sjektet i forbindelse med behandlingen av 
Norsk jernbaneplan 1994-97. NSB vil ha 
ferdig sin planutredning på fylkesdelplannivå 
innen 1 . mars 1993. Forutsatt at Stortinget 
går inn for prosjektet vil det så bli gjennomført 
planlegging på kommunedelplannivå før regu
leringsplaner blir laget og nødvendig erverv av 
grunn blir foretatt. Etter at byggeplaner er 
laget, kan så selve anleggsdriften settes i 
gang. 

Noen av disse prosessene kan trolig skje 
parallelt, men med en anleggstid på 4-5 år er 
det ikke realistisk å vente at Ringeriksbanen 
kan stå ferdig før ved århundreskiftet. Men det 
betyr også at Bergensbanens forkortelse vil 
være en realitet omtrent samtidig med at Øst
foldbanen vil kunne stå ferdig som høyhastig
hetsbane mot Europa. Ikke minst for den inter
nasjonale godstrafikken med jernbane vil dette 
få betydning. Den nedbygging av transportav
standen til kontinentet som oppgradering av 
Østfoldbanen representerer, vil gjennom Ring
eriksbanen få et langt større nedslagsfelt for 
norsk næringsliv. 

Selve anlegget er også et betydelig prosjekt 
som vil utløse en sysselsettingseffekt på ca. 
5 000 årsverk i byggeperioden. 

Informasjon og innflytelse 
Meldingen som denne brosjyren forteller om, 
vil ligge ute til offentlig ettersyn i 11 uker regnet 
fra 1 . juli 1992. Hensikten er at alle berørte og 
interesserte skal ha mulighet til å sette seg inn 
i saken og komme med eventuelle merknader 
til foreslått planprogram og konsekvensutred
ningsprogram. Seinere vil både konsekvens
utredning, fylkesdelplaner og kommunedelpla
ner bli lagt ut til offentlig høring. NSB bestreber 
seg på å ha en åpen planprosess mot omgi
velsene i de store planleggingsoppgavene 
som nå foregår. 



Strekningen Oslo-Hønefoss er en del av Bergensbanen. Mellom disse 
byene kjører togene i dag via Drammen. Tidligere gikk de fleste togene 

over Roa. Jernbanelinjen over Drammen er vel 11 mil lang. Over Roa er 
det et par mil kortere, men i forhold til den rette linjen mellom Oslo og 
Hønefoss er begge disse traseene store omveger. Det er derfor ikke 
underlig at tanken om en "Ringeriksbane" dukket opp allerede meget 

tidlig i jernbanehistorien og lenge før Bergensbanen ble bygd. 

l dag har muligheten av en Ringeriksbane 
rykket atskillig nærmere. Den 18. juni 1992 
gjorde Stortinget følgende vedtak i forbindel
se med behandlingen av stamveg mellom 
Oslo og Bergen: 

"Stortinget ber Regjeringen forsere arbeidet 
med innkorting av Bergensbanen 
(Hønefoss-Oslo), med sikte på oppstart i plan
perioden 1994 -97. Det legges til grunn at 
prosjektet ikke skal fortrenge prioriterte inves
teringer f. eks. på Østfold- og Vestfoldbanen, 
eller i Intercity-sammenheng. Prosjektet inn
arbeides og vurderes nærmere i Norsk jern
baneplan for 1994-97." 


